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Pagina nummer Ambtelijke beantwoording/toelichting:

1 VVD raadsvoor
stel

2 De corona gelden zijn niet volledig gebruikt, moeten deze 
gelden niet retour gestort worden als er geen 
verantwoordig is? En mag de gemeente deze gelden vrij 
besteden? Graag inzicht 

Het gaat in dit geval om een onderdeel van de Algemene Uitkering. Dit onderdeel is vrij te besteden en hoeft niet 
terug te worden gestort. 

2 CDA 
Koggenl
and

Raadsvoo
rstel

2 Er is in de balans 2.1 miljoen opgenomen m.b.t. 
Oekraïense vluchtelingen. Is dit een voorziening? (NB)

Nee, dit is geen voorziening. Het valt onder de balanspost overlopende passiva. Het is taakstellend voor de hulp 
aan Oekraïense vluchtelingen.  Aanvulling Technisch Vragenuur (taakstellend; niet vrij te besteden): Middelen zijn 
bestemd voor Oekraine; betreft het normbedrag dat uitgekeerd wordt. Nog onzekerheid over duur, daarom is dit 
voorlopig op de balans zichtbaar in de stukken. Er is een aparte administratie voor wat er wordt uitgegeven. 

3 D66 RV 3 Wat is de onderbouwing om in het RV voor vaststelling 
jaarafrekening ook reserves te bestemmen? Is het niet 
gebruikelijker dit in aparte RVs te doen (of nota / 
begroting 2024)? Los van de inhoud zal de discussie dan 
sneller over de bestemmingen gaan dan over de 
jaarrekening?

Dit is geen technische vraag maar een politieke vraag en hoort thuis in het debat.

Technische vragen 
Jaarstukken 2022
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13

14

A B C D E H
4 PvdAGr

oenlink
s

Raadsvoo
rdracht

4 Verduurzaming Zwembaden
In de toelichting wordt aangegeven dat van een 
voorgestelde reservering direct een bedrag van € 135.000 
wordt ingezet voor maatregelen en investeringen. De raad 
mag daarbij DENKEN aan het plaatsen van zonnepanelen, 
zonneboilers en/of warmtepompen. 
Uit het antwoord maken wij op dat u een aanpassing op 
de begroting 2023 wilt voorleggen. Kunt een 
gespecificeerd voorstel voorleggen waaruit blijkt welke 
investerings u wilt doen en met welke afschrijvingstermijn, 
welke exploitatieeffecten deze maatregelen gaan hebben 
in de vorm van "onderhoudskosten", besparing op de 
verbruiktshoeveelheden electriciteit en gas (kwh en m3) 
en daaraan gekoppelde financiële bijstelling van de 
begroting 2023 en volgende jaren. De benodigde wijziging 
van de begroting ontbreekt in u voorstel.

We hebben nog geen exacte specificatie van dit bedrag. Het is een inschatting, die wij hebben gemaakt.
Na goedkeuring van de jaarrekening en de bestemming van het resultaat hiervan gaan wij dit verder uitwerken. 
Daarin worden uiteraard ook de financiële consequenties voor de begroting meegenomen. Aanvulling Technisch 
Vragenuur: De zwembaden zijn 40-60 jaar oud en er moet verduurzaamd worden. Hiervoor is onderzoek nodig 
waarvoor specialistische kennis nodig is. Er wordt nu alleen gereserveerd en er is nog geen mandaat om het ook 
uit t egeven; is nog niet toegevoegd aan de begroting. 

5 VVD accounta
ntsrappor
t

4 De bezetting bij de afdeling financien is onderbezet. 
Hoeveel tekort is dit in % en wat is het uitzicht op een 
(structurele) oplossing? 

Alle vacatures zijn sinds mei van dit jaar ingevuld bij het team Financien. 
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A B C D E H
6 PvdAGr

oenlink
s

Analyse 
rekening 
resutaat 

5 Als onderdeel van het voordeel het gemeentefonds wordt 
een uitkering Oekraïne aangestipt voor € 142.000. Voor de 
opvang Oekraïne worden specifieke uitkeringen gebruikt. 
Kunt u aangeven of dit onderdeel betrekking hier correct 
staat. De opvang en bijkomende kosten 
vluchtelingen/ontheemden Oekraïne staat op 
verschillende plekken. In dit onderdeel is sprake van een 
voordeel Gemeentefonds, daarna volgt een voordeel 
Loonkosten oekraïne en een nadeel opvang oekraine. in 
eht onderdeel Welzijn & Zorg is weer sprake van een 
voordeel. Dit is complex in de regelgeving maar ook voor 
de raad om te volgen. In de extra paragraaf gaat u in op 
Oekraïne maar niet op financiële aspecten. Op de balans is 
daarnaast sprake van een bedrag van € 2 miljoen dat u 
nog moet besteden of terugbetalen. Ook bij andere 
gemeenten is sprake van grote bedragen die geregeld als 
gevolg van de regeling als per saldo een voordeel worden 
gepresenteerd. 
A. Kunt u aangeven welke verplichtingen Koggenland 
ultimo 2022 nog moest afwikkelen en waarvoor de 
prestatie ook in 2022 is geleverd?
B. Kunt u aangeven wanneer u voorstellen aan de raad 
verwacht te gaan doen over de besteding van de middelen 
Koggenland heeft ontvangen maar niet zijn verplicht? 

Antwoord A
U heeft gelijk, de onderlinge samenhang is hierdoor erg ingewikkeld geworden.
We hebben 1 budget voor de opvang van Oekraïense vluchtelingen. Over 2022 hebben we ruim 4 mln ontvangen 
om deze opvang te regelen. Dat geld is bestemd voor de fysieke opvang (huur van het pand, inrichtingskosten, en 
bezetting), voor het mogelijk maken (personele kosten) en voor de uitkeringen van het leefgeld en de kosten 
daarvan.
We hebben een kleine 2 mln uitgegeven aan de hierboven genoemde onderdelen en daarmee hebben wij minder 
geld besteed dan de meeste gemeenten. Omdat we niet weten hoe lang de opvang nog nodig is en omdat de huur 
van het pand waarin we de vluchtelingen opvangen afloopt eind 2023, verwachten we dat er nog kosten gemaakt 
moeten worden voor het vervolg van de opvang. Vandaar dat het overschot nog gereserveerd staat voor uitgaven 
in de toekomst. Waar we dat geld aan gaan uitgeven, is nu nog niet bekend.  Aanvulling Technisch Vragenuur: In de 
september/decembercirculaire zullen o.a. leerlingenvervoer en de kosten van sociaal domein aan bod komen.   
Antwoord B
Wij kunnen nu niet aangeven wanneer er een voorstel naar de raad komt, omdat wij nog geen zicht hebben over 
het vervolg.
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A B C D E H
7 PvdAGr

oenlink
s

Analyse 
rekening 
resutaat 

5 Er wordt een voordeel gemeld van € 560.000 doordat de 
inzet van personeel is gecompenseerd vanuti Rijksgelden 
Oekraïne. Deze inzet is echter niet als een begrote inzet 
vooraf in begroting opgenomen. Los van het feit dat het 
fijn is dat het rijk de extra inzet compenseert daarom de 
volgende vraag. Kunt u aangeven welke inzet in 2022 niet 
heeft kunnen plaatsvinden doordat u extra inzet hebt 
gezet op de opvang Oekraïne?

 Het is complex om aan te geven wat we niet hebben kunnen doen. De uren zijn door veel verschillende collega’s 
uit veel verschillende teams geleverd. Een aantal voorbeelden zijn:
 -Drie bestuursadviseurs, die veel jd hebben gestoken in het vinden van de loca e, het coördineren van de 

inrichting en de invulling/coördinatie van de bemensing van de diverse groepen.
 -Medewerkerkers van het Zorgteam, die jd hebben besteed aan het welzijn van de vluchtelingen, bemiddeld 

hebben met vrijwilligers. 
 -Medewerkers van de Financiën die hebben gezorgd voor het opze en van een systeem om leefgeld uit te betalen, 

controleren en dat nog steeds doen.
 -Medewerkers van Burgerzaken, die inschrijvingen in de BRP hebben gedaan, controles op personen en adressen. 

Hierbij lag de piek zeker in de eerste maanden van de opvang.
Daarnaast waren er overleggen met bestuur, veiligheidsregio en diverse regionale en locale crisisteams om goed af 
te stemmen en deze crisis te managen. Inmiddels zijn wij de crisis situatie te boven en is het onderdeel geworden 
van de lijnorganisatie, ook hier vind regelmatig afstemming plaats.
Ten tijde van de start van de vluchtelingencrisis was nog niet duidelijk hoe de financiering ging verlopen en was er 
wel een groot gevoel van solidariteit met de vluchtelingen en bereidheid bij de collega’s om een bijdrage te leveren 
aan deze crisis. Er is geen bewuste keuze gemaakt om zaken niet meer uit te voeren, maar eerder is geaccepteerd 
dat er vertraging is geweest in de uitvoering van het “reguliere” werk, er zijn werkzaamheden wat langer blijven 
liggen, mensen hebben wat langer moeten wachten op antwoord en administratieve taken zijn blijven liggen. Veel 
van de reguliere dienstverlening heeft wel doorgang gevonden. Aanvulling Technisch Vragenuur: Er is aangegeven 
dat er voor de opvang Oekraïeners eerst met eigen medewerkers is gewerkt; en toen alles duidelijker was is voor 
de opvang apart ingehuurd; de extra capacitiet is verricht met middelen die daarvoor beschikbaar zijn.   

8 VVD 1 5 500.000 euro voordeel als gevolg van verloop en krapte 
op arbeidsmarkt , waardoor vacatures minder snel vervuld 
zijn. Zijn  er door een moeilijke invulling van vacatures 
werk blijven liggen en zijn er onderwerpen niet behandeld 
waar de gemeente Koggenland aansprakelijk gesteld zou 
kunnen worden. 

Op de plekken en onderwerpen waar de invulling moeilijk is gebleken en waar voortgang nodig was, zijn 
alternatieve oplossingen gezocht voor het personeelstekort. Bijvoorbeeld inhuur van derden, verschuiving van 
taken binnen het team of aangepaste prioritering. Daarnaast is bij een aantal projecten door capaciteitstekort 
vertraging opgetreden. Met de inzet van deze alternatieve oplossingen verwachten wij niet dat de gemeente 
Koggenland aansprakelijk gesteld zou kunnen worden.  Aanvulling Technisch Vragenuur: Er is bijvoorbeeld sprake 
geweest van specialistische inhuur bij VTH (Vergunningen, Toezicht en Handhaving), begin dit jaar was er extra 
inzet nodig bij RO (Ruimtelijke Ordening) en ook bij Sociaal Domein was dit het geval (wachtlijsten)
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A B C D E H
9 CDA 

Koggenl
and

Jaarreken
ing 1

5 Algemene Dienst: 5e bullit: Bijdrage algemene dienst aan 
Woningbedrijf 153 k voordelig. Wat omvat de bijdrage 
(N.B.)

De Algemene Dienst financieert de investeringen van het Woningbedrijf en ontvangt hiervoor een jaarlijkse 
bijdrage vanuit de Algemene dienst. Deze jaarlijkse bijdrage is afgerond 1,6 miljoen. Aanvulling Technisch 
Vragenuur: De 153 k voordelig betreft de gebruikelijke rekenmethodiek; betreft totaalfianciering (niet op 
projectbasis). 

10 PvdAGr
oenlink
s

Analyse 
rekening 
resutaat 

6 Woningbedrijf. Aangegeven wordt dat: "Dit lagere 
resultaat bestaat met name uit boekwinst vanwege de 
verkoop van woningen." Uit de toelichting blijkt niet of dit 
nu komt door een kleiner aantal verkochte woningen of 
een kleinere boekwinst per verkochte woning. Kunt u dit 
nader verduidelijken?

In de begroting was er een hogere boekwinst opgenomen dan werkelijk gerealiseerd. In 2022 is besloten om alleen 
de 16 aanleunwoningen Berkenhof te verkopen. De boekwinst per woning op deze aanleunwoningen is relatief 
laag.  Het besluit om na de verkoop van de 16 aanleunwoningen in 2022 geen woningen meer te verkopen heeft te 
maken met het tekort aan huurwoningen. 

11 D66 AR 7 Graag toelichting cq. reactie van PFH op de twee punten 
uit het accountantsrapport op p7:
- Resultaatgerichte bekostigingssystematiek
- eigen administratie-protocol

Resultaatgerichte bekostigingssystematiek
In het accountantsrapport staat op pagina 7 dat Koggenland in 2020 in de nieuwe overeenkomsten met 
zorgverleners heeft vastgelegd dat de bekostiging plaatsvindt per traject op basis van vooraf vastgelegd te behalen 
resultaten. Bedoeld wordt dat in de nieuwe regionale overeenkomsten jeugdhulp segment B met de zorgverleners 
is vastgelegd dat de bekostiging van herstelarrangementen plaatsvindt per traject op basis van vooraf vastgelegde 
te behalen resultaten. Het gaat om een klein onderdeel van de overeenkomsten Wmo en Jeugdhulp segment B en 
C. Vanwege het uitblijven van het inregelen van regionale procedures om uitvoering te geven aan het beoordelen 
of het resultaat daadwerkelijk is behaald of niet, kan het afrekenen op resultaat niet uitgevoerd worden. Dit 
betekent in de praktijk dat de zorgverleners regionaal in december 2021 zijn geïnformeerd dat er geen uitvoering 
wordt gegeven aan het afrekenen op resultaat. De zorgverlener krijgt altijd de afgesproken vergoeding, tenzij de 
cliënt verhuist of overlijdt. Deze werkwijze is onlangs door het college bekrachtigd, ook voor het jaar 2023.                          
Eigen administratie-protocol
Regionaal is afgesproken de eigen administratieprotocollen te gebruiken omdat deze beter aansluiten op de 
arrangement- en productstructuur. Onderdeel daarvan is de controle op de prestatielevering. De (huis)accountant 
van de zorgverlener doet hierop een controle. Daarnaast verwachten we in het kader van zelfredzaamheid dat de 
inwoner contact met ons opneemt als zij niet eens zijn geleverde zorg en/of met de beëindiging van de zorg. Om 
deze reden zit er ook een bezwaarclausule bij de eindbeschikking.

12 CDA 
Koggenl
and

Nota 
voorzieni
ngen

8 Kunt u meer duidelijkheid geven over de plannen rondom 
renovatie of nieuwbouw van de zwembaden in Obdam en 
Avenhorn? Vooral de eventuele plannen rondom 
nieuwbouw zwembad Obdam komen als een verrassing 
voor ons. (RtW)

Er bestaan nog geen concrete plannen rondom renovatie of nieuwbouw. Wel wordt er in Q3 gestart met de 
portefeuillestrategie van het gemeentelijk vastgoed. Voor het gemeentelijk vastgoed worden de maatschappelijke 
doelen, de kwaliteits- en rendementseisen vastgelegd. Hieruit volgt de transformatie(verander)opgave voor het 
vastgoed. Aanvulling Technisch Vragenuur: Er is onderzoek of de zwembaden duurzaam kunnen worden, als dit 
niet het geval is dan kan de raad besluiten om de zwembaden te vervangen; vervanging is dus ook een optie. 
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A B C D E H
13 PvdAGr

oenlink
s

Program
ma 1 

9 Overige ontwikkelingen
Aangegeven wordt dat vanuit het oogpunt van 
dienstverlening wordt onderzocht of de balie wel open 
kan om onze inwoners en ondernemers, als mede 
bezoekers goed te kunnen blijven bedienen. 
A. Kunt u aangegeven wanneer de resultaten van dit 
onderzoek beschikbaar komen. 
B. Kunt u aangeven of dit onderzoek betrekking heeft op 
de kosten van het open houden van de balie of op de 
organisatiekant. 

 A.Verwacht wordt dat hier voor 1 september een besluit over wordt genomen. 
 B.Beide genoemde onderwerpen komen hierin terug.                                                                                                  

14 PvdAGr
oenlink
s

P1 
beleidsvel
d 
Openbare 
orde & 
Veiligheid

10 U licht als activiteit toe van de gehouden integrale 
actiedag.
a. Kunt u aangegeven welke concrete resultaten of 
bevindingen op deze actiedag zijn genoteerd? 
b. Kunt u ook aangegeven of u hiermee de gehele 
gemeente heeft kunnen bestrijken en zo nee, of dit 
aanleiding is om ook de rest van het grondgebied met een 
integrale actiedag te schouwen?

a.De integrale actiedag is onderdeel van het project Veilig Buitengebied. In dit project werken partners actief 
samen waar integrale controles deel van uit maken. In Koggenland is er een actiedag geweest op 15 maart 
(persbericht geweest) waarin de resultaten zijn gedeeld, in een loods zijn verschillende materialen aangetroffen en 
deze naar aanleiding hier van bestuurlijk gesloten volgens het 13b beleid. 
b. Op basis van signalen en meldingen van de samenwerkingspartners zoals de politie, omgevingsdienst, douane 
en de gemeente worden er locaties bekeken die mogelijk geschikt zijn voor een integrale controle. Naar aanleiding 
daarvan worden er locaties geselecteerd.                                                                                                                                                
Aanvulling Technisch Vragenuur: Er is een intensieve(re) samenwerking met de politie. De informatie wordt nu 
samengevoegd om een beter beeld te verkrijgen. Op de vraag in geval er meer acties dan begroot zijn is 
aangegeven dat daar geen rekening mee is gehouden, want het meeste valt al onder VTH zelf.

15 VVD 1 10 Preventie en repressie op het gebied van jongeren alcohol 
en drugs is al meerdere jaren een belangrijk thema.Toch 
scoorde  de gemeente Koggenland bijzonder slecht in 
nalevingsonderzoek in 2022 t.o.v. 2019 naar de 
leeftijdgrens alcoholverbod wat gaan wij hier aan doen. 

Dit is geen technische vraag maar een politieke vraag en hoort thuis in het debat.

16 PvdAGr
oenlink
s

P1 
beleidsvel
d 
Openbare 
orde & 
Veiligheid

11 Aangegeven wordt dat een deel van de activiteiten niet 
heeft kunnen plaatsvinden door de inzet in de 
projectgroep Oekraine. Er is een actieplan geschreven met 
de doelstellingen en speerpunten voor de komende jaren.
Kunt u aangegeven welke maatregelen u overweegt om 
ervoor te zorgen dat de maatregelen zoals beoogt ook 
worden uitgevoerd. 

Dit is geen technische vraag maar een politieke vraag en hoort thuis in het debat.
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A B C D E H
17 PvdAGr

oenlink
s

Investerin
gen

16 Uit het overzicht blijkt dat een vijftal kredieten voor het 
I&A plan en modernisering werkplekken open gehouden 
wordt. Alles bij elkaar ongeveer 1 miljoen euro. Kunt u 
aangeven hoe deze kredieten zich verhouden tot het 
krediet dat straks nodig is voor de 
verbouwing/herinrichting van het gemeentehuis en hoe 
deze middelen zich verhouden tot de uitgaven die 
verlopen via de SOM?

De kredieten voor modernisering werkplekken worden ingebracht bij de verbouwing/herinrichting van het 
gemeentehuis. De I&A plannen zijn nog nodig voor de ontwikkeling van onze informatievoorziening en worden 
jaarlijks beoordeeld op wel of niet afsluiten. Dit staat los van de uitgaven aan DeSom. 

18 D66 1 16 De drie af te sluiten reserves van "samenwerking KOM" - 
zijn die allemaal gerelateerd aan inkoopsamenwerking of 
is er een andere reden voor het bestaan hiervan, en zo ja 
kan de afsluiting toegelicht worden?

De drie kredieten zijn ingezet voor diverse regionale projecten, onderzoeken en aanbestedingen binnen KOM en 
Westfriesland. Inkoopsamenwerking valt hier niet onder. Dit namen wij af via een dienstverleningsovereenkomst. 
Voor nieuwe initiatieven wordt afzonderlijk dekking gezocht. D. Rientjes:  Gaat om projectuitvoering.

19 PvdAGr
oenlink
s

P2 
Armoede
beleid

17 Kunt u aangeven welk percentage van de doelgroep is 
bereikt met de inzet van het Kinderkoggenfonds?

Volgens het CBS leeft in 2019 5% van de Koggenlandse kinderen in huishoudens met een inkomen tot 120% van 
het minumum. Dit zijn in dat jaar 200 kinderen. In 2022 ligt dit percentage op 5,1%. Hierbij moet worden 
opgemerkt dat van deze groep de vermogenssituatie niet bekend is en voor het Kinderkoggenfonds geldt naast een 
inkomenstoets ook een vermogenstoets, zoals vastgesteld middels de Participatiewet. In werkelijkheid ligt de 
rechthebbende doelgroep dus lager dan 5,1%. In 2022 is voor 91 kinderen (50 gezinnen) de maatwerkbijdrage 
Kinderkoggenfonds toegekend. En voor 88 kinderen de VVV-cadeaukaart vanuit het Kinderkoggenfonds. Aanvulling 
Technisch vragenuur: er kunnen dubbelingen in zitten. 

20 PvdAGr
oenlink
s

P2 Hoge 
jeugdzorg
kosten

19 Kunt u aangeven of de gemaakte kosten verband houden 
met een situatie die al meerdere jaren in koggenland 
aanwezig was of dat de betreffende hulpvraag in 
koggenland is bediend maar oorspronkelijk van buiten de 
gemeente kwam.
Kunt u tevens aangegeven welke meerkosten u verwacht 
in de volgende jaren die betrokken moeten worden bij de 
voorjaarsnota. Dan wel bij de besluitvorming over de 
jaarstukken in een reserve ondergebrcht kunnen worden?

Deze kosten zijn niet het gevolg van woonplaatsbeginsel. Wij gaan er vanuit dat deze situatie de komende jaren zo 
blijft. Jaarlijks wordt de begroting bijgesteld op basis van de gerealiseerde kosten van het jaar ervoor. Aanvulling 
Technisch vragenuur: men is nu druk bezig met de perspectief nota, dit komt i.i.g in de begroting.

21 PvdAGr
oenlink
s

Overige 
ontwikkel
ingen

21 Aangegeven wordt dat er krapte is in de capaciteit bij 
openbare orde en veiligheid en er formatieuitbreiding 
voor deze taken worden opgenomen in de begroting van 
2023. De begroting voor 2023 is vastgesteld. Kunt u 
aangeven welke krapte u bedoelt (omvang en hoe deze 
krapte zich verhoudt tot de lagere inzet als gevolg van de 
Oekraïne crisis, waardoor u € 0,5 miljoen financieel 
voordeel realiseert in 2022?
Kunt u tevens aangeven waanner u de raad het voorstel 
tot aanpassing van de begroting gaat voorleggen?

De toenemende casuïstiek op het snijvlak van zorg en veiligheid kan niet binnen de bestaande formatie van 
Openbare Orde en Veiligheid (OOV) worden ondergebracht zonder dat dit ten koste gaat van andere 
werkzaamheden. Aan de andere kant is het niet wenselijk om geen inzet te plegen op deze toenemende 
problematiek. Om die reden is bij het voorleggen en vaststellen van de begroting 2023 formatie-uitbreiding 
opgenomen, die is ondergebracht binnen het aandachtsgebied van OOV. Aanvulling Technisch vragenuur: we 
hebben nu 3 BOA's en voor specifieke gebieden OOV hebben we expertise in huis. 
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A B C D E H
22 VVD accounta

ntsrappor
t

23 Sociaal domein is buiten werking gesteld, is dit een 
landelijke trend? Is er een kans dat sociaal domein wel 
meegenomen wordt volgend jaar doordat de gemeente 
gaat samenwerken met stichting Rijk? Is er een tijdspad 
mogelijk naar de toekomst.  

In het accountantsrapport op pagina 23 staat dat het resultaat gerichtwerken buiten werking is gesteld.  Bedoeld 
wordt dat het uitvoering geven aan afrekenen op resultaat bij herstelarrangenten en het meten van resultaten 
buiten werking is gesteld. Dit staat los van landelijke ontwikkelingen.                                                       
Op dit moment loopt er een regionaal inkooptraject voor de Jeugd en Wmo. Er wordt op deze regionale 
onderdelen niet samengewerkt met Stichting Rijk. 

23 PvdAGr
oenlink
s

P2 
financiele 
toelichtin
g

24 Kunt u aangegeven welk deel van de toegekende en 
verantwoorde middelen energietoeslag 2022 nog niet zijn 
besteed en via deze jaarrekening onderdeel uitmaken van 
het voordelig rekening resultaat? 

Middels de meicircularie 2022 is € 500.000 beschikbaar gesteld voor de energietoeslag. Dit is opgenomen in de 
begroting. Vervolgens is middels de september- en decembercirculaire 2022 totaal € 705.000 extra beschikbaar 
gesteld i.v.m. verhoging van de toeslag. Dit bedrag is niet opgenomen in de begroting. Totaal is er dus € 1.205.000 
aan middelen ontvangen voor de uitvoering en uitkering van de energietoeslag. In 2022 is € 1.160.900 aan 
energietoeslag uitgekeerd wat betekent dat € 44.100 niet besteed is.

24 PvdAGr
oenlink
s

P2 
financiele 
toelichtin
g

24 In de financiéle toelichting wordt aangegeven dat er een 
voorstel is om het restant van de middelen voor opvang 
oekraïneers (€ 2.122.226) over te hevelen naar 2023 om 
dit te reserveren voor toekomstige uitgaven, bijvoorbeeld 
in het sociaal domein. Dit voorstel maakt echter geen 
onderdeel uit van de stukken? Kunt u deze tekst nader 
duiden? Ook het deel waarin verwezen wordt naar de 
paragraaf Oekraïne?

Het onderwerp is erg nieuw, we hebben gemeend om het zo goed mogelijk op te nemen in de verantwoording. 
Hierdoor kan de indruk ontstaan dat het wat versnipperd staat. Wij denken dat dit onderwerp het beste past bij dit 
programma.

Zie ook het antwoord op de vraag op regel 15 hierboven.

“We hebben een kleine 2 mln uitgegeven aan de hierboven genoemde onderdelen en daarmee hebben wij minder 
geld besteed dan de meeste gemeenten. Omdat we niet weten hoe lang de opvang nog nodig is en omdat de huur 
van het pand waarin we de vluchtelingen opvangen afloopt eind 2023, verwachten we dat er nog kosten gemaakt 
moeten worden voor het vervolg van de opvang. Vandaar dat het overschot nog gereserveerd staat voor uitgaven 
in de toekomst.”

25 PvdAGr
oenlink
s

Toelichtin
g 
Jeugdzorg

26 In de tabel worden standcijfers gepresenteerd (is dat zo?) 
per 1/1/2022, 1/4/2022, etc. Daarbij worden kwartalen en 
jaren naast elkaar gepresenteerd. Onder de tabel staat 
vervolgens "Ten opzichte van de begroting resulteert dit in 
een overschrijding van € 1,031 miljoen."
Kunt u toelichten hoe de tabel met standcijfers resulteert 
in overschrijding. U vermoeden dat een toelichting die 
ingaat op aantallen, gemiddelen kosten van die aantallen 
in de begroting en in de rekening ons meer opweg gaat 
helpen. Uit de gepresenteerde tabel komt ook niet terug 
in de toelichting eronder????

De tabel is bedoeld om u inzicht te geven in het verloop en aantal voorzieningen binnen de jeugdzorg. De 
overschrijding van de kosten is voornamelijk toe te schrijven aan de aantallen genoemd onder overig (segment C, 
incidentele contracten).  Een verdere verklaring van de overschrijding wordt in de alinea's onder de tabel gegeven. 
Aanvulling Technisch vragenuur: In de tabel staat geen uitleg; In de toekomst zal dit duidelijker worden gemaakt.
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35

36

37

38

39

40

41

A B C D E H
26 CDA 

Koggenl
and

2 27 Tabel lopende voorzieningen: Waarom staan de peildata 
niet op chronologisce volgorde? (RtW)

In de tabel zijn de dikgedrukte scheidingslijnen weggevallen. Dit maakt dat de tabel in tijd lastig te lezen is. De 
opzet was om te starten met de kwartaalcijfers over het jaar 2022 en ter vergelijking te eindigen met de cijfers 
over 2020 en 2021.   

27 CDA 
Koggenl
and

2 27 PGB: is bekend waarom deze trend al jaren daalt? Is dit 
een landelijke trend? Bestaat hier een relatie met de 
administratieve beheersing bij de SVB, waarvan de 
organisatie nog altijd niet op orde is?  (RtW)

Het Zorgteam ziet in de praktijk dat ouders/jeugdigen de voorkeur hebben voor een Zin-voorziening (zorg in 
natura). We zien dat het ingekochte aanbod veelal voldoet aan de vraag. Bovendien brengt het beheren van een 
pgb de nodige administratie/taken met zich mee. Aanvulling Technisch vragenuur : Dit zijn adminstratieve kosten. 
die zowel bij de gemeente als de ouders liggen. Op de vraag of ZIN makkelijker is dan PGB (wordt PGB ontmoedigd) 
is aangegeven dat de praktijk uitwijst dat ZIN vaak gekozen wordt omdat het minder administratie met zich 
meebrengt. Vanuit Zorgteam wordt de PGB niet ontmoedigd. 

28 VVD 2 29 Vaart in doorvaarbaarheid. Kan het oorspronkelijke plan 
nog steeds in zijn geheel worden uitgevoerd in de 
gemeente Koggenland. En sluiten deze plannen ook nog 
goed aan bij andere gemeente of waterschap.

Het oorspronkelijke plan wordt uitgevoerd. Zodra er wijzigingen binnen het project plaatsvinden wordt u hiervan 
op de hoogte gesteld. 
De vaarroute maakt onderdeel uit van de regionale vaarroute zoals weergegeven wordt op de website van het 
Recreatieschap. De vaarroute maakt onderdeel uit van het vaarroute netwerk. Dit netwerk sluit aan bij andere 
gemeenten.

29 CDA 
Koggenl
and

2 29 Waarom is de afschrijving van de nieuwe gymzaal 
incidenteel? Er wordt toch jaarlijks afgeschreven, dan is 
het toch een structurele post? (RtW)

De afschrijving op gymzalen is een stucturele post en is vanaf 2023 naar boven bijgesteld. Incidenteel is er echter 
in 2022 een nadeel.

30 PvdAGr
oenlink
s

Investerin
gen P2

33 Kunt u aangegeven welke concrete bestedingen in 2023 
en 2024 gaan plaatsvinden op het krediet recreatieve 
vaarroute uit 2006!! En Wandelroutenetwerk uit 2012!!? 
Kunt u daarbij tevens aanegeven hoe dit zich verhoudt tot 
het krediet 2022 Vaart in doorvaarbaarheid?

Beide kredieten hebben als doel het verbeteren van de doorvaarbaarheid.
Er is een krediet beschikbaar gesteld voor de uitvoering van het project opwaarderen knelpunten 
doorvaarbaarheid vaarroute Westerkogge. In april 2023 zijn de contracten getekend, de eerste facturen worden in 
het derde
kwartaal van 2023 verwacht. (zoals beschreven staat op pagina 6). Het krediet recreatieve vaarroute uit 2006 
wordt in Q1 2024 afgesloten. 
In 2023 gaan we het wandelroutenetwerk krediet uit 2012 gebruiken om verschillende knelpunten op te lossen in 
de wandelroute van Wogmeer. Hiervoor hebben wij tevens een subsidie van het Recreatieschap en van de 
provincie ontvangen.                                                                                                                                                                                                                       
Aanvulling n.a.v. Technisch vragenuur: De wandelroute van Wogmeer wordt in 2024 afgerond.

31 D66 2 33 Vaart in doorvaarbaarheid provinciale bijdrage heeft een 
negatieve restant in de pot - is dit zuiver een boeking naar 
de reserve erboven? Waarom is dit niet gesommeerd?

We schatten de totale kosten op €742.000. We verwachten een subsidie te ontvangen van €466.000. De netto 
kosten (gesaldeerde kosten) voor de gemeente zijn dan €276.000 en worden via de algemene reserve gedekt.  

32 CDA 
Koggenl
and

3 39 Convenant werklocatie Westfriesland 15 ha Koggenland. 
Voor hoeveel jaar is dit covenant? Wat zijn de verdere 
plannen/visie van het college voor Koggenland m.b.t. 
realiseren? (NB)

In het convenant staat hierover het volgende: 'Het convenant wordt aangegaan tot 1 januari 2025, of langer indien 
door alle partijen gewenst'. In de gemeentelijke Kadervisie is de visie op bedrijventerreinen opgenomen. Op dit 
moment zijn er geen concrete plannen voor uitbreiding. 

9



42

43

44

45

46

47

48

A B C D E H
33 CDA 

Koggenl
and

3 41 Er is minder gebruik gemaakt van de diensten van Inter 
Concpt. Betekent dit dat er ook minder 
vergunningsaanvragen zijn beoordeeld? (RtW)

Nee, zeker niet. Wij hebben personeel ingehuurd, waardoor een andere vorm van werkverdeling is ontstaan. En 
zijn er minder werkzaamheden bij InterConcept ondergebracht. Aanvulling Technisch vragenuur: De samenwerking 
InterConcept is voor dit jaar wel geïntensiveerd.

34 CDA 
Koggenl
and

3 41 Waarom is in de begroting geen rekening gehouden met 
het aanbrengen van rook- en CO melders? Dit was toch 
een te voorziene verplichting? RtW

Bij het opstellen van de begroting 2022 waren wij ons niet bewust van de rookmeldersplicht in bestaande bouw. 
Het plaatsen van CO melders is niet verplicht maar wordt wel geadviseerd door de brandweer, dit advies hebben 
we overgenomen. EvW: de rookmelders zijn ook geplaatst.

35 CDA 
Koggenl
and

3 42 Waarom staan de voorbereidingskredieten dorpsplein 
Obdam en dorpspark Ursem onder het kopje onderhoud 
wegen? RtW

Dit is in overeenstemming met de BBV-richtlijnen. De categorie 'Wegen en pleinen'.

36 PvdAGr
oenlink
s

P3 
Financiel
e 
toelichtin
g

43 De reserve aanpassingverkeerslawaai is in 2019 voor 
246.000 vrijgemaakt maar er heeft nog geen besteidng 
plaatsgevonden. Kunt u aangeven welke concrete 
besteding in 2023 en 2024 gaat plaatsvinden?

Tot en met 2022 zijn er ca. € 63.000 aan kosten gemaakt ten behoeve van aanpassing wegverkeerslawaai. Deze 
taken zijn uitgevoerd door de Omgevingsdienst. Er is daarnaast een subsidie ontvangen van € 164.000. Hiervan is € 
101.000 als vooruitontvangen geboekt. Dit maakt dat per saldo de uitgaven t/m 2022 gelijk aan de inkomsten t/m 
2022. Aanvulling n.a.v. Technisch vragenuur: Op dit moment worden geen concrete bestedingen verwacht voor 
2023 en 2024. Mocht dit zo blijven wordt via de jaarrekening 2023 voorgesteld dit krediet te sluiten.  

37 PvdAGr
oenlink
s

idem 
kindcentr
um 
Avenhorn

43 Er zijn verschillende kredieten en reserves uitgetrokken 
voor de bouw en inrichting van het kindcentrum 
Avenhorn. In de jaarrekening staan er verschillende nog 
open. Kunt aangeven of u alle betrokken reserveringen dit 
jaar kunt afwikkelen?

Er was sprake van een geschil over de meer- en minderwerkkosten. Hiervoor is mediation ingezet. Deze mediation 
heeft niet tot overeenstemming geleid. Er is onlangs een ultieme poging gewaagd om toch tot overeenstemming te 
komen. Dit is gelukt, waardoor we dit jaar de afwikkeling kunnen doen. 

38 D66 3 43 Wat hield "inrichting 30-km zone" in en waarom wordt 
deze gesloten?

Dit is het krediet van de herinrichting van de Bobeldijk. Het project is afgerond, waardoor dit krediet wordt 
afgesloten. 

39 D66 3 44 Energiebesparingsakkoord provinciale bijdrage heeft een 
negatieve restant in de pot - is dit zuiver een boeking naar 
de reserve erboven? (vergelijkbaar aan vraag hierboven)

Dit betreft de subsidie die wij ontvangen. De totale kosten van het Energiebesparingsakkoord bedragen €176.000. 
De helft hiervan wordt als subsidie ontvangen vanuit de provincie. Dit is de -€88.000 waar hier naar wordt 
verwezen. De andere helft heeft de raad als krediet verstrekt. Aanvulling Technisch vragenuur: de totale kosten 
uitgave is 176.000, netto zijn de lasten ook 88.000. Dit is juist bedoeld om inzicht te geven (om apart de uitgave en 
inkomsten stroom aan te geven); het betreft een krediet, geen reserves. Uitgaven en inkomsten moetn separaat 
worden aangegeven; is een vereiste uit de BBV..
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49

50

51

52

A B C D E H
40 PvdAGr

oenlink
s

Algemene 
dekkings
middelen

46 Kunt u een toelichting geven op de hogere opbrengst 
lokale heffingen van 84.000 euro? Wilt u daarbij ingaan op 
de verschillen met de aannames die waren gemaakt voor 
de begroting en het structurele effect als er geen 
bijstelling wordt voorgesteld?
Kunt u tevens het verband uit leggen tussen deze 
opbrengst en de opbrengst zoals benoemd op pagina 53 
bij de lokale heffingen? Wij zien de aansluiting niet.

Het hoofdstuk ‘Algemene dekkingsmiddelen’ geeft alleen inzicht in hoe de totale begrote en gerealiseerde 
uitgaven (kunnen) worden betaald. De grootste dekkingsbronnen zijn de algemene uitkering en de 
belastingopbrengsten. De verschillen in belastingopbrengsten ten opzichte van de begroting kunt u terug vinden in 
de paragraaf lokale heffingen. Het overzicht op pagina 46 en pagina 53 sluiten inderdaad niet aan. Dat komt omdat 
in het overzicht op pagina 46 de gemaakte kosten (bijvoorbeeld perceptie kosten) op basis van de voorschriften in 
mindering moeten worden gebracht op de inkomsten. Dit overzicht dient dus ook niet als uitgangspunt voor een 
financiële toelichting. Dit komt terug in de paragraaf lokale heffingen en de programma’s.

41 PvdAGr
oenlink
s

Overhead 47 In het financieel overzicht wordt een onderschrijding van 
de gewijzigde begroting 2022 gepresenteerd van bijna € 
0,7 miljoen. Dit is niet nader toegelicht. Tegelijekrtijd is er 
sprake van een overschrijding van de post overige 
personeelskosten van ruim 1,3 miljoen? Ook dit is niet 
toegelicht. Graag enige duiding van beide posten.

Dit betreft uitgaven personeel van derden. Begroting was 445.000 euro. De uitgaven voor personeel van derden  
(inhuur niet binnen formatie) is 688.000 euro.  De uitgaven voor  personeel van derden vacatureruimte is 930.000 
euro. Op het budget loonsom is 1.300.000 euro over. Aanvulling Technisch vragenuur: opgemerkt is dat overige 
personeelskosten liever  personeel van derden genoemd kan worden. Aangegeven wordt dat het nu anders wordt 
geboekt; hoe het eruit gaat zien in de jaarstukken volgend jaar is nog niet bekend.

42 VVD 3 47 Overige personeelskosten overhead zijn in de rekening 
2022  1.342.000 euro hoger als de gewijzigde begroting 
2022 welke kosten zijn dit allemaal.

Dit betreft uitgaven personeel van derden. Begroting was 445.000 euro. De uitgaven voor personeel van derden  
(inhuur niet binnen formatie) is 688.000 euro.  De uitgaven voor  personeel van derden vacatureruimte is 930.000 
euro. Op het budget loonsom is 1.300.000 euro over. 

43 D66 $1 50 Kunt u toelichten wat de context is van deze twee zinnen? 
Het lijkt er nu op alsof het aantal bezwaarschriften 
hetzelfde is gebleven, maar steeds meer inwoners het niet 
meer zelf doen? 
"Uiteindelijk kunnen we concluderen dat deze 
werkzaamheden 
succesvol zijn afgerond, want de kwaliteit van de 
taxatiegegevens is sterk verbeterd en het aantal 
bezwaarschriften is niet meer gestegen dan verwacht." 
 en 
" Het aantal bezwaarschriften tegen de WOZ-waarde, 
ingediend door No-Cure-No-Pay-bureau’s (NCNP), is 
vergeleken met het jaar 2022  bijna verdrievoudigd." 

Het eerste deel van uw vraag heeft betrekking op het jaar 2022 en het tweede deel waarin gesproken wordt over 
verdrievoudiging van het aantal bezwaarschriften heeft betrekking op 2023. 
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53

54

55

56

A B C D E H
44 CDA 

Koggenl
and

paragraaf 
2

58 Vrij aanwendbare reserves: Hoe hoog was dit de 
afgelopen 4 jaar. Wat is de prognose de komende 3 jaar? 
NB

De ratio weerstandsvermogen is de afgelopen jaren opgenomen in de programmabegroting:
2019: 29,5
2020: 14
2021: 4,16
2022: 6,24

Op basis van de informatie vanuit de Memo Investeringsopgave is een prognose gemaakt over het verloop van de 
Algemene Reserve gerelateerd aan de Investeringsopgave. Is de verwachte stand van de Algemene Reserve (deel 
vrij besteedbaar) in 2024 14,8 miljoen. Hoeveel dat in de periode daarna zal zijn is afhankelijk van de toekomstige 
investeringen die een beslag kunnen leggen op de Algemene Reserve. EvW: progose komende 3 jaar hoort thuis in 
de begroting van 2023 thuis. 

45 CDA Koggenlandparagraaf 
2

58 Ratio weerstandsvermogen: Hoe hoog was dit de 
afgelopen 4 jaar.  Wat is de prognose de komende 3 jaar? 
Nb

De ratio weerstandsvermogen is de afgelopen jaren opgenomen in de programmabegroting:
2019: 29,5
2020: 14
2021: 4,16
2022: 6,24
Wij denken dat het de informatiewaarde vergroot als ook bij de jaarstukken de ratio weerstandsvermogen kan 
worden berekend. Daarom zijn in de jaarstukken actuele risico's gepresenteerd die nodig zijn om een actueel ratio 
te kunnen berekenen. In de programmabegroting wordt een prognose van het volgende begrotingsjaar 
gepresenteerd. De verwachting is dat de ratio weerstandsvermogen zal dalen door investeringen die uit het 
vermogen worden gedekt. Aanvulling n.a.v. Technisch vragenuur: Op basis van de informatie vanuit de Memo 
Investeringsopgave is een prognose gemaakt over het verloop van de Algemene Reserve gerelateerd aan de 
Investeringsopgave. De verwachte stand van de Algemene Reserve (deel vrij besteedbaar) in 2024 14,8 miljoen. 
Hoeveel dat in de periode daarna zal zijn is afhankelijk van de toekomstige investeringen die een beslag kunnen 
leggen op de Algemene Reserve. Voor ieder miljoen dat aan de Algemene Reserve wordt onttrokken neemt het 
weerstandsratio af met circa 0,5.

46 PvdAGr
oenlink
s

paragraaf 
Weerstan
dsvermog
en

60 Kunt u een toelichting geven op de mate waarin de risico's 
zoals benoemd voor begroting 2022 in 2023 daadwerkelijk 
zijn opgetreden?
Kunt u tevens aangeven op grond weaarvan de eerder 
opgenomen risico's nu niet meer worden gepresenteerd? 
Wij missen deze uitleg of lezen er overheen.

De gemeente Koggenland heeft de afgelopen jaren alleen bij de programmabegroting actuele risico's in beeld 
gebracht en een ratio weerstandsvermogen gepresenteerd. Om ook bij de jaarrekening de nu bestaande risico's af 
te zetten tegen het beschikbare vermogen (nodig om de ratio te berekenen) zijn de risico's geactualiseerd. Dat wil 
zeggen dat er alleen risico's gepresenteerd zijn die tijdens het opstellen van de jaarstukken bestonden. In 2022 
hebben zich geen problemen voorgedaan die hebben geresulteerd in het aanspreken van de algemene reserve.       
Aanvulling Technisch vragenuur: de toelichting wordt gemist (waarom wel/niet als risico genoemd); dit is ook 
onderwerp van gesprek van de Auditcomissei met de portefeuillehouder.

47 VVD 3 64 Is de overdracht van wegen HHNK aan de gemeente en 
stedelijk water aan HHNK met een bedrag van 105.000 
euro om de afgekeurde watergangen op het gewenste 
niveau te brengen definitief geregeld of kunnen we 
achteraf nog claims verwachten? Zo ja, graag inzicht en 
verwachting. 

Er is een scenario gemaakt waarin voor het slechtste scenario dit bedrag benodigd is. Uit de tussentijdse 
rapportage blijkt dat we hier binnen blijven.
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57

58

59

60

A B C D E H
48 PvdAGr

oenlink
s

paragraaf 
kapitaalg
oederen

65 In de paragraaf is een tabel opgenomen uit de 
plannen/begroting 2022 waarin de kolom financiele 
gevolgen is opgenomen. Kunt u aangeven in welke mate 
de hier genoemden middelen niet in 2022 zijn besteed? En 
welke betekenis u hieraan heeft verbonden in het 
jaarresultaat 2022?

De vraag is niet duidelijk. Kunt u deze vraag anders formuleren? D. Rientjes: Dit bedrag hebben we geraamd uit te 
geven. Als je het hebt over een onderhoudsplan, dan zal dit doorgeschoven moeten worden naar volgend jaar. Je 
krijgt dan een positief resultaat. Wordt dit in een reserve of voorziening gestopt. Antwoord afdeling: klein 
onderhoud is onderdeel van de begroting; Groot onderhoud zit in voorzieningen (hier wordt jaarlijks een bedrag in 
gestopt, deze schuiven automatisch door).

49 PvdAGr
oenlink
s

paragraaf 
financieri
ng

68 Kunt u aangegeven tegen welk percentage u de 
langlopende geldlening van 10 miljoen is aangetrokken?

1,729%

50 CDA 
Koggenl
and

paragraaf 
7

86 Locatie BOVEBO Hensbroek: Wat is hier de voorbereiding 
(NB)

We zijn heden in overleg met Bovebo en hun adviseur om de scenario's te bespreken waarbinnen we uitvoering 
kunnen geven aan het Alton gebiedsakkoord (verplaatsing Bovebo naar Heerhugowaard). Vanwege de forse 
investeringen van de zijde van het bedrijf geeft Bovebo zelf aan zorgvuldig haar afwegingen hieromtrent te willen 
maken. 

51 PvdAGr
oenlink
s

Paragraaf 
grondbel
eid

87 In de tabel actuele prognose te verwachten resultaten 
grondexploitaties laat de Grex Avenhorn West een 
verbetering zien van 4,2 miljoen. Een verbetering met 
154%! Als reden wordt geduid dat de aankoop De Leet 
40a heeft plaatsgevonden. Graag worden wij vertrouwelijk 
nader geinformeerd over de ontwikkeling van deze 
grondexploitatie.
Ook zien wij graag een nadere toelichting op de 
ontwikkeling van de parameters in de GREXEn nu 2022 
een extreem prijsgevoelig jaar is gebleken en de 
rentestijgingen voor de afnemers fors zijn.

Na de zomer ontvangt de raad een vertrouwelijke niet openbare financiële toelichting van de Grexen. Hierin wordt 
een toelichting gegeven op de individuele financieel bepalende aspecten per complex. Ook geven wij hierin een 
toelichting op de gebruikte parameters. Aanvulling technisch Vragenuur: Op de vraag of er een GREX Avenhorn is 
vastgesteld wordt ontkennend geantwoord, er is ook geen vastgesteld structuurplan. Dit komt in de toelichting die 
nog gaat komen. Wat betreft de stijging die in de begroting wordt gepresenteerd (actualisatie GREX-en)geeft de 
heer Rientjes aan dat het gebruikelijk is deze gelijk met de jaarrekening aan te passen.
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61

62

63

64

A B C D E H
52 PvdAGr

oenlink
s

Paragraaf 
Oekraïne

92 De paragraaf is eerder in de stukken aangekondigd . Mede 
als vindplaats voor nog te maken kosten. Kunt u aangeven 
hoe de kosten doorlopen in 2023 en in welke mate deze 
naar verwachting gedekt kunnen worden uit nieuw te 
ontvangen middelen uit bijdragen 2023!! van het rijk?

Over 2022 is er ruim 4mln aan inkomsten geregistreerd en hebben we een kleine 2 mln uitgegeven. De uitgaven 
zijn gedaan aan;
 -Huisves ng (huur en gereedmaken)
 -Inrich ng
 -Interne personeelsinzet (uren van eigen medewerkers)
 -Externe personeelsinzet (inhuur van capaciteit voor oa.  beveiliging, loca emanagement)
 -Energiekosten
 -Leefgeld

De verantwoording voor de uitgaven verloopt via de Sisa verantwoording.

Voor 2023 hebben wij opnieuw twee aanvragen gedaan voor de bevoorschotting van de te maken kosten. Voor de 
eerste maanden van dit jaar is die toegekend. Een tweede aanvraag is nog in behandeling.

 Aangezien wij niet weten wat er voor voorzieningen nodig gaan zijn na de afloop van het huurcontract, houden we 
het overschot nog even in reserve. Zodat we in ieder geval middelen achter de hand hebben voor de opvang van 
deze vluchtelingen.

53 PvdAGr
oenlink
s

Toelichtin
g balans

104 Kunt u toelichten waarom de kosten voor herinrichting 
gemeentehuis gezien worden als een Immaterieel vaste 
activa?

Het betreft een voorbereidingskrediet. Voorbereidingskosten voor een bepaald actief worden volgens artikel 34 
van het Besluit Begroting en Verantwoording (BBV) opgenomen onder de immateriële vaste activa. D. Rientjes: als 
het niet uitgevoerd wordt wordt het dan afgeboekt. Team Financien: ja.

54 PvdAGr
oenlink
s

Overlope
nde 
activa

108 Kunt u een toelichting geven op de toename van de post 
nog te ontvangen BCF ten opzichte van de vordering 
2021?

Over 2021 is circa 3,4 miljoen ontvangen vanuit het BTW compensatiefonds, deze post is in de balans 2021 
gerubriceerd onder de post Debiteuren. Over 2022 is dit ca. 3,9 miljoen en is de post opgenomen onder de 
balanspost overlopende activa. De toename in bedrag komt door het grotere volume aan btw inzake de 
overheidstaken. Ook heeft er een onderdeel vanuit de BTW kosten mbt Oekraine onderdeel uitgemaakt van het 
saldo over 2022. De BCF aangifte wordt jaarlijks afgerekend. D. Rientjes: is een forse toename.

55 PvdAGr
oenlink
s

Vlottende 
schuld

113 het saldo crediteuren stijgt van 1,0 miljoen eind 2021 naar 
2,8 miljoen eind 2022. kunt u aangeven of hierdoor de 
betalingstermijn van 30 dagen eind 2022 niet is gehaald?

In 2021 hebben we de laatste verzamelbetaling gedaan op 30-12-2021. In 2022 hebben is de laatste betaling 
gedaan op 22-12-2022. Dit maakt dat het crediteursaldo per 31-12-22 flink is toegenomen ten opzichte van de 
stand per 31-12-21. Het heeft geen invloed gehad op de betalingstermijn. 
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Koggenl
and

Beleidsin
dicatoren

121 Sociaal domein: Bij een heel aantal , ook over 2020/2021 
staat nnb. Ook vanuit de eigen organisatie. Hoe kan dat? 
RtW

De bron van deze gegevens is het CBS en zijn nog niet bekend.  Aanvulling n.a.v. Technisch vragenuur: Met ingang 
van begrotingsjaar 2017 zijn gemeenten verplicht een set uniforme beleidsindicatoren in de 
verantwoordingsstukken op te nemen (verplicht door het BBV). Het doel hiervan was om te komen tot meer 
transparantie, stuurbaarheid en vergelijkbaarheid. Niet alle indicatoren in de lijst worden ieder jaar door de 
bronhouder geactualiseerd. Via Waarstaatjegemeente.nl wordt de meest recent beschikbare informatie ontsloten. 
De gegevens komen uit verschillende bronnen en onderzoeken. De bron Waarstaatjegemeente.nl wordt 
aangehouden, zodat dezelfde aangeleverde gegevens door gemeenten, met andere vergelijkbare gemeenten 
kunnen worden vergeleken. In de P&C documenten worden de verplichte beleidsindicatoren opgenomen omdat 
het een formaliteit is.

57 CDA 
Koggenl
and

Wonen 
en 
onderne
men

122 Huishoudelijk afval: Wat zijn de ontbrekende cijfers voor 
2021 en 2022 (NB)

De cijfers met betrekking tot huishoudelijk afval komen van de website waarstaatjegemeente.nl en worden 
aangeleverd door het CBS. De cijfers van de jaren 2021 en 2022 zijn nog niet bekend. Vanaf 2023 doet Koggenland 
mee aan de landelijke benchmark en zijn er actuele cijfers bekend, die ook vergeleken kunnen worden met andere, 
vergelijkbare gemeenten. Aanvulling n.a.v. Technisch vragenuur: Antwoord: 2021 = 148 kg en 2022 = 142kg.

58 VVD 2  19/27 Woonplaatsbeginsel pakt voor de gemeente Koggenland 
bijzonder negatief uit. 306.000 euro negatief . Zijn de 13 
kinderen die vanuit een andere gemeente zijn overdragen 
aan Koggenland van oorspronkelijke inwoners van 
Koggenland. En kan de gemeente in de toekomst hier nog 
iets in sturen? 

Het klopt dat de 13 kinderen die aan Koggenland zijn overgedragen ingeschreven stonden in de gemeente 
Koggenland op het moment dat de jeugdzorgaanvraag werd ingediend. Deze situatie zal alleen kunnen gaan 
wijzigen als de kinderen weer terug naar huis/ouders gaan. Stel dat ze dan weer een verblijfsindicatie krijgen, is de 
gemeente verantwoordelijk waar ze het laatste ingeschreven staan. De situatie zal uiteraard ook wijzigen als er 
geen jeugdhulp meer nodig is.  Aanvulling technische Vragenuur: Het Woonplaatsbeginsel wordt vooralsnog niet 
geschrapt. 

59 D66 Bijlagen

1 en 2 en 3

mbt de beleidsindicatoren: hoe relevant, nuttig, 
noodzakelijk zijn deze, als een aantal gewoon nog vanaf 
2020 als "nnb"  worden gedefinieerd. Wat kunnen we hier 
wel aan doen?

Met ingang van begrotingsjaar 2017 zijn gemeenten verplicht een set uniforme beleidsindicatoren in hun 
verantwoordingsstukken op te nemen (verplicht door het BBV). Het doel hiervan was om te komen tot meer 
transparantie, stuurbaarheid en vergelijkbaarheid. Niet alle indicatoren in de lijst worden ieder jaar door de 
bronhouder geactualiseerd. Via Waarstaatjegemeente.nl wordt de meest recent beschikbare informatie ontsloten, 
maar niet alle cijfers in deze lijst zullen jaarlijks wijzigen. In de P&C documenten worden de verplichte 
beleidsindicatoren opgenomen omdat dit moet, niet omdat de gemeente hier specifiek beleid op heeft.  Aanvulling 
technische Vragenuur: het is lastig om Koggenland met een andere gemeente te vergelijken. Dit komt door het 
Woningbedrijf en 2 zwembaden. 

60 PvdAGr
oenlink
s

Van het budget Woo blijft in 2022 43% niet besteed. Wij 
hebben niet gezien dat u deze middelen de komen de 
jaren extra wilt inzetten (overhevelen). Kunt u aangegeven 
of dit ook betekent dat de middelen voro de invoering van 
de Woo de komende jaren toereikend zijn om de 
doelstellingen van de wet te behalen?

De middelen voor de invoering van de Woo zijn de komende jaren niet toereikend.

De gemeente Koggenland heeft in 2022 de eisen geïnventariseerd die voortkomen uit de Woo. Vanuit die 
inventarisatie is de Woo-impactanalyse opgesteld. De Woo-impactanalyse vertaalt de verplichtingen van de Woo 
naar onze gemeentelijke organisatie en geeft inzicht in de impact voor gemeente Koggenland. De Woo-
impactanalyse heeft geleid tot een Woo-implementatieplan, zodat we de eisen vanuit de Woo kunnen integreren 
binnen de organisatie. Het Woo-implementatieplan bevat de stappen om de Woo te implementeren.

Op een later moment komen we bij u terug met een voorstel voor een aanvullend krediet voor de uitvoering van 
het implementatieplan van de Woo. Het gaat om kosten bovenop de middelen die de gemeente van het Rijk 
ontvangt.  Aanvulling technische Vragenuur: Op de vraag wanneer een later moment is wordt geantwoord dat dit 
niet voor 25 juni of de zomer worden beantwoord. Het is een complexe materie. 
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oenlink
s

Raadsvoo
rdracht

4 en 5 Beslispunt 2.1.1 tot en met 2.1.6 worden aan de Raad 
voorgesteld met een korte toelichting. Het doel van de 
raadsvoordracht is vaststelling van de jaarstukken 2022. 
De beslispunten bevatten een voor een nieuw beleid dat  
niet was opgenomen in de Programmabegroting 2022 nog 
in de voorgelegde afwijkingen hierop.
Wij verzoeken u om ons aan te geven welke technische 
redenen er zijn om deze voorstellen als onderdeel van de 
besluitvorming over de jaarstukken voor te leggen. Ons 
inziens is voorzien in een voorjaarsnota voor de 
noodzakelijke afwijkingen in het lopend jaar en een 
kadernota voor de bijsturing (ook financieel op de 
volgende begrotingsjaren.

Dit is geen technische vraag maar een politieke vraag en hoort thuis in het debat.

62 PvdAGr
oenlink
s

Raadsvoo
rdracht

4 en 5 wordt om een ondersteuningsfonds in te stellen. U stelt 
het fonds in omdat de huidige subsidieregelingen niet 
voorziet om een incidenteel subsidie te verstrekken of een 
bestaande subsidie te versterken. Het instellen van fonds 
zorgt voor een beschikbare dekking. Echter daarmee zijn 
er geen richtlijnen over waarvoor en tot welke bedragen 
er een aanvraag kan worden ingediend. Op eerdere 
vragen over of er instellingen zijn en noodlijdende 
verenigingen (mede) als gevolg van de corona-periode is 
geen duidelijke rapportage ontvangen. Technisch kunt u 
voorstellen om een fonds in te stellen en te voeden, maar 
de bestedingsspelregels zijn er daarniet mee. 
Graag een toelichting hoe u technisch tot bestedingen 
gaat komen binnen beleidskaders die met de raad zijn 
vastgesteld.

Het ondersteuningfonds sluit aan op het vastgestelde beleidsplan sociaal domein Koggenland 2021-2024.  
Ontwikkellijnen hierin zijn Iedereen doet mee,  Leefbare dorpen en Actieve inwoners.   Het ondersteuningsfonds 
krijgt invulling op basis van deze ontwikkellijnen. Deze invulling wordt uitgewerkt tot een regeling.  Het college is 
bevoegd om deze regeling vast te stellen. Na vaststelling kunnen inwoners en/of organisaties een aanvraag 
indienen om een beroep te doen op het ondersteuningsfonds. D. Rientjes: hier staat de middelen in de begroting 
moeten worden aangepast en gaat dit opnemen met het college.

63 D66 3 41 en 123 Op p41 geeft u aan "Lagere huurontvangsten. Per 1 
februari 2022 zijn de zestien (aanleun)woningen 
Berkenhof in Berkhout aan de Omring verkocht. Daar was 
in de begroting huurontvangsten geen rekening 
mee gehouden" . Echter, op p123 zie ik ook slechts een 
verschil van 60k in de verkoop begroot versus 
gerealiseerd. Kan hier een toelichting op gegeven 
worden?

De begroting verkoopopbrengsten is in 2022 bijgesteld naar €900.000,- . De werkelijke opbrengst door de verkoop 
van 16 aanleunwoningen  bedraagt € 960.000,-. Aanvulling technische Vragenuur: Dit betreft de zuivere boekwinst; 
dit kan komen bijv. door verouderde woningen, daardoor is de boekwinst lager. 
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Koggenl
and

Raadsvoo
rstel

Beslispunt 2 2.2.1 tm 2.1.6 zijn nieuwe bestemmingsreserves. Waarom 
is er voor gekozen om deze om te nemen in dit 
raadsvoorstel  en niet in het raadsvoorstel voor de 
begroting van 2023? (RtW) 

Dit is geen technische vraag maar een politieke vraag en hoort thuis in het debat.

65 D66 1 en 2 meedere Door de Oekraine opvang hebben we veel personeelinzet 
gehad die ongepland was. Dit geldt voor OOV maar ook 
voor zorg e.d. Vraag: welk deel van het eerder geplande 
werk is hierdoor blijven liggen?

Het is complex om aan te geven wat we niet meer hebben gedaan. Ten tijde van de start van de vluchtelingencrisis 
was nog niet duidelijk hoe de financiering ging verlopen en was er wel een groot gevoel van solidariteit met de 
vluchtelingen en bereidheid bij de collega’s om een bijdrage te leveren aan deze crisis. Er is geen bewuste keuze 
gemaakt om zaken niet meer uit te voeren, maar eerder is geaccepteerd dat er vertraging is geweest in de 
uitvoering van het “reguliere” werk, er zijn werkzaamheden wat langer blijven liggen, mensen hebben wat langer 
moeten wachten op antwoord en administratieve taken zijn blijven liggen. Veel van de reguliere werkzaamheden 
heeft wel doorgang gevonden. EvW: de manier waarop we georganiseerd zijn, biedt dat we flexibel inzetbaar zijn 
om dit op te vangen. 

66 PvdAGr
oenlink
s

P1 
Financiël
e 
toelichtin
g

13 en verder In de beantwoording is aangegeven dat er een 
onderschrijding is in 2022 op het budget voor de invoering 
van Woo en dat het nu begrote budget 2023 en volgende 
jaren niet toereikend is voor de dekking van de verdere 
invoeringskosten van de Woo. De exacte berekening is nog 
niet beschikbaar, maar u bent nog niet helemaal klaar.
Kunt u een globale inschatting geven van het totaal aan 
benodigde extra middelen voor de jaren 2023-2025 afgerond 
op honderdduizend euro?

Op basis van het implementatieplan zijn wij voornemens om voor de begroting 2024 voor te stellen een extra 
krediet beschikbaar te stellen van in eerste instantie € 70.000,- en uitbreiding van formatie voor de behandeling 
van de toenemende Woo-verzoeken. Dit is bovenop de incidentele en structurele middelen die wij vanuit het rijk 
ontvangen. Het implementatieplan is meerjarig. Bij de jaarrekeningen zal de ontwikkeling van dit krediet 
beoordeeld worden. 

67 PvdAGr
oenlink
s

In het sociaal domein is 2022 er per saldo sprake van een 
overschrijding van het budget die met name wordt 
veroorzaakt door de Jeugdzorg. In de beantwoording is 
aangegeven dat de overschrijding niet eenmalig is en zich 
ook de komende jaren zal voordoen.
Kunt u aangegeven elk bedrag u, volgens de inzichten van 
heden, in totaal voor de periode 2023 tot en met 2027 
verwacht te besteden boven op de begrote middelen voor 
2023 en de meerjarenraming 2024- 2027?

Deze vraag zal aan bod komen bij de behandeling van de perspectiefnota op 17 juli.
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